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ZAB.0002.10.2020 

 

Protokół nr XXII/20  
z obrad XXII Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

w dniu 21 października 2020 roku  

1) Otwarcie obrad XXII Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku – otwieram 
obrady XXII Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Witam Panie i Panów Radnych, proszę 
o zajmowanie miejsc w odpowiedniej odległości od siebie. Proszę zachować środki 
ostrożności, założyć maski.  
W dniu 21 października 2020 r. o godzinie 11:05 otwieram obrady XXII sesji Rady Powiatu 
we Włocławku. Proszę o ciszę, witam panie i panów radnych,  witam Pana Romana 
Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Pana Jana Ambrożewicza – Wicestarostę, Panią 
Agatę Wojtkowską – Członka Zarządu, Panią Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu.  
Szanowni Państwo, zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie powiatowym, obrady rady 
powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać się ze stosowną 
informacją zamieszczoną w BIP oraz na tablicy ogłoszeń dotyczącą ochrony danych 
osobowych. Proszę panów, bardzo bym prosił o ciszę. Uprzejmie informuję, że w dniu 
dzisiejszym sesja odbywa się w systemie konferencja, co oznacza, że nie będą używane 
czytniki kart, tylko głosowanie odbywać się będzie imiennie poprzez wywoływanie z listy 
obecności kolejnych radnych, którzy będą wypowiadać jedno ze słów: „za”, „przeciw”, 
„wstrzymuję się”, zgodnie z przepisami zawartymi w rozdziale 5 Statutu Powiatu 
Włocławskiego.  Informuję również, że radny przed zabraniem głosu podnosi rękę a następnie 
wciska klawisz zielony START, kończąc wypowiedź wciska klawisz czerwony STOP. 
Proszę Państwa ta sytuacja jest niezależna od nas, ponieważ nasi pracownicy niestety, ale dla 
bezpieczeństwa zostali oddaleni, chodzi o informatyków i w związku z tym takie będzie 
głosowanie. Czyli mogę powtórzyć, czyli każdy radny, który będzie chciał zabrać głos będzie 
musiał podnieść rękę i potem nacisnąć START a jak skończy nacisnąć STOP. Ja wtedy 
udzielam, przekazuję głos ewentualnie następnemu rozmówcy. Przechodzimy do punktu 2.  
Lista obecności zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
  

2) Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady - Szanowni Państwo, na podstawie listy obecności stwierdzam, że 
aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 17 radnych, co wobec ustawowego składu 
Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi wymagane quorum, a zatem obrady są 
prawomocne. 
Przechodzimy do punktu 3.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
  

3) Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 
w sprawie jego zmiany. 

 
Przewodniczący Rady - Panie i Panowie Radni, XXII Sesja Rady Powiatu we Włocławku 
została zwołania w trybie art. 15 ust. 7 ustawy o samorządzie powiatowym, na wniosek 
zarządu powiatu. Starosta przekazał na moje ręce uchwałę nr 328/20 Zarządu Powiatu we 
Włocławku z dnia 14 października 2020 r. w sprawie zwołania sesji Rady Powiatu we 
Włocławku zawierającą ustalony porządek obrad oraz projekty uchwał Rady Powiatu 
dotyczące realizacji tego porządku.  
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Pozytywna ocena formalna przekazanych materiałów zobowiązała mnie do zwołania XXII 
Sesji Rady Powiatu we Włocławku na dzień przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia 
wniosku. Wniosek został mi doręczony w dniu 14 października 2020 r.  Informuję, że 
zwołanie Sesji w tym trybie wyłączyło wymóg posiadania przez projekt uchwały opinii 
odpowiedniej komisji rady, o czym stanowi paragraf 30 ust. 2 Statutu Powiatu.  
Informuję Państwa, iż do zmiany porządku obrad sesji zwołanej na wniosek Zarządu Powiatu, 
stosuje się przepis art. 15 ust. 2, co oznacza, że  Rada Powiatu, w trakcie sesji, może 
wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu 
Rady, przy czym dodatkowo wymagana jest zgoda wnioskodawcy (Zarządu Powiatu).  
W przypadku braku takiej zgody, wniosek staje się bezprzedmiotowy i nie podlega 
głosowaniu.  
Szanowni Państwo, Zarząd Powiatu pismem z dnia 21 października 2020 r. wniósł 
o uzupełnienie porządku obrad o: 
 autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 wraz 
z tekstem jednolitym,  

 autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 wraz z tekstem jednolitym.  

Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne otrzymaliście Państwo w dniu 
dzisiejszej sesji.  
Przystępuję do przegłosowania zmian zaproponowanych przez zarząd powiatu.   
Panie i Panowie Radni, przystępuję do procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 
9 zmienionego porządku obrad XXII sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2020 – 2027 (tekst jednolity).  
Będę wyczytywał według kolejności alfabetycznej radnych z prośbą o podanie swojego głosu. 
Bardzo proszę Pana Jana Ambrożewicza – czy jest pan  za, przeciw. 
Pan Jan Ambrożewicz- za  
Pan Mariusz Bladoszewski – za 
Pani Jadwiga Błaszkiewicz – za  
Pan Dawid Dalmann- za 
Pan Bogdan Domżalski – za 
Pan Jacek Jabłoński – za 
Pan Marek Jaskluski – za 
Pan Tomasz Jezierski – za 
Pan Włodzimierz Kaczmarek – za 
Pani Anna Kozłowska – za 
Pan Jacek Ledzion – za 
Pan Karol Matusiak – za 
Pan Jerzy Pawłowski – za 
Pan Grzegorz Śledziński – za 
Pan Roman Tomaszewski – za 
Pani Barbara Wałęsa – za 
Pan Zygmunt Wierzowiecki – za 
Pan Wojciech Zawidzki – za  
Czyli jednogłośnie, wszyscy, 18 za, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Imienny wykaz głosowania  stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
Stwierdzam, że Rada Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku obrad autopoprawki 
do projektu uchwały.  
Panie i Panowie Radni, przystępuję do  procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 10 
zmienionego porządku obrad XXII sesji o autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 (tekst jednolity).  
Będę wyczytywał tak samo w kolejności  kto z Państwa będzie za przyjęciem tego wniosku 
i zaczynamy od pana wicestarosty, Jana Ambrożewicza – za 
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Pan Mariusz Bladoszewski – za 
Pani Jadwiga Błaszkiewicz – za  
Pan Dawid Dalmann- za 
Pan Bogdan Domżalski – za 
Pan Jacek Jabłoński – za 
Pan Marek Jaskluski – za 
Pan Tomasz Jezierski – za 
Pan Włodzimierz Kaczmarek – za 
Pani Anna Kozłowska – za 
Pan Jacek Ledzion – za 
Pan Karol Matusiak – za 
Pan Jerzy Pawłowski – za 
Pan Grzegorz Śledziński – za 
Pan Roman Tomaszewski – za 
Pani Barbara Wałęsa – za 
Pan Zygmunt Wierzowiecki – za 
Pan Wojciech Zawidzki – za  
Jednogłośnie, 18 za, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  
Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
Stwierdzam, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnienie w realizowanym porządku obrad 
autopoprawki  do projektu uchwały.   
Panie i Panowie Radni zwracam się z pytaniem – czy któryś  z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
XXII sesji? Nie widzę.  
Porządek obrad uwzględniający wniosek zarządu powiatu otrzymaliście Państwo w dniu sesji.  
Informuję Państwa, informuję, iż porządek obrad XXII sesji składa się z 14 punktów 
i przystępuję do realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Przechodzimy do punktu 4.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 
4) Przyjęcie protokołu nr XXI/20 z dnia 30 września 2020 roku. 

 
Przewodniczący Rady  - Szanowni Państwo, zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XXI Sesji, który był do wglądu 
w Kancelarii Przewodniczącego Rady oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, a sprzeciwu nie słyszę, to będę uważał, że rada powiatu przyjęła 
protokół nr  XXI/20 z dnia 30 września 2020 r. 
Przechodzimy do punktu 5.  
 

5) Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od 
dnia 30 września 2020 r. do dnia 13 października 2020 r. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 14 października  
2020 r. do dnia sesji.  

 
Przewodniczący Rady - Szanowni Państwo, zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz  sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji. Otrzymaliście Państwo sprawozdanie Zarządu 
Powiatu, a  w dniu dzisiejszych obrad otrzymaliście - sprawozdanie Starosty. I ogłaszam 5 
minut przerwy celem zapoznania ze sprawozdaniem Starosty.  
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Minęło już 5 minut przerwy więc powracamy do kontynuacji obrad dzisiejszej sesji. Proszę 
szanownych panie i panów radnych o zajmowanie miejsc i tak na chwilę uciąć dyskusję. Będę 
wdzięczny. 
Proszę Państwa, Panie i Panowie Radni, czy są pytania, uwagi do przedstawionego 
sprawozdania?   Nie widzę.  
Jeżeli nie usłyszę głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu nie słyszę, to stwierdzam, że Rada 
Powiatu we Włocławku w dniu 21 października 2020 r. przyjęła  Sprawozdanie Zarządu 
Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 30 września 2020 r. do dnia 13 
października 2020 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu 
za okres od dnia 14 października  2020 r. do dnia sesji.  
Przechodzimy do punktu 6.  
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
30 września 2020 r. do dnia 13 października 2020 r. stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od 
dnia 14 października  2020 r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

6) Sprawozdania z działań podejmowanych w roku 2019 na terenie Powiatu 
Włocławskiego przez Państwowe Gospodarstwo Wodne: 

 
Przewodniczący Rady - Panie i Panowie Radni, przepis art. 250 ust. 10 ustawy Prawo 
Wodne zobligował  kierowników nadzoru wodnego do przedstawienia rocznego 
sprawozdania z działań podejmowanych przez nadzór w roku 2019.  
W poszczególnych podpunktach rada będzie rozpatrywała działania podejmowane przez 
nadzory wodne na terenie Powiatu Włocławskiego w roku 2019.  

a. Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny 
w Aleksandrowie Kujawskim na obszarze powiatu włocławskiego za rok 2019; 

Przewodniczący Rady - otrzymaliście Państwo sprawozdanie z działań podejmowanych 
przez Nadzór Wodny w Aleksandrowie Kujawskim na terenie Powiatu Włocławskiego 
w roku 2019. 
Bardzo proszę Pana Wojciecha Rudzińskiego – Przewodniczącego Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. Pan Wojciech Rudziński 
proszony na obrady sesji, przewodniczący komisji rolnictwa. Panie Wojtku, gdzie się pan 
podziewa, nie dość, że się spóźnia, to jeszcze ucieka. Pan zda relację z obrad Komisji 
Rolnictwa odnośnie gospodarstw wodnych, mówimy tu o Aleksandrowie Kujawskim, 
Nadzorze Wodnym.  
Pan Wojciech Rudziński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – 
Szanowni Państwo w dniu 2 października 2020 r. odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska, podczas którego komisja zapoznała się ze sprawozdaniem z działań 
podejmowanych przez Nadzór Wodny w Aleksandrowie Kujawskim na obszarze powiatu 
włocławskiego za rok 2019. Komisja bez dyskusji, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała 
w/w sprawozdanie. Dziękuję.  
Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo, otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa chciałby 
zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę.  
Jeżeli nie usłyszę głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu nie słyszę, to stwierdzam, że Rada 
Powiatu we Włocławku w dniu 21 października 2020 roku przyjęła Sprawozdanie z działań 
podejmowanych przez Nadzór Wodny w Aleksandrowie Kujawskim na obszarze powiatu 
włocławskiego za rok 2019. Przechodzimy do ppkt b.  
Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Aleksandrowie Kujawskim 
na obszarze powiatu włocławskiego za rok 2019 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu.  
 
 
 



 5

b. Sprawozdawanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny 
w Gostyninie na obszarze powiatu włocławskiego za rok 2019; 

 
Przewodniczący Rady - otrzymaliście Państwo sprawozdanie z działań podejmowanych 
przez Nadzór Wodny w Gostyninie  na terenie Powiatu Włocławskiego w roku 2019. I tak 
samo, bardzo proszę Pana Wojciecha Rudzińskiego – Przewodniczącego Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pan Wojciech Rudziński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – 
Szanowni Państwo, w dniu 2 października 2020 r. odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska podczas, którego komisja zapoznała się ze sprawozdaniem z działań 
podejmowanych przez Nadzór Wodny w Gostyninie na obszarze powiatu włocławskiego za 
rok 2019. Komisja bez dyskusji, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w sprawozdanie. 
Dziękuję.  
Przewodniczący Rady  - dziękuję Panu Przewodniczącemu i otwieram dyskusję nad tym 
sprawozdaniem.  Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę.  
Jeżeli nie usłyszę głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu nie słyszę, to stwierdzam, że Rada 
Powiatu we Włocławku w dniu 21 października 2020 roku przyjęła Sprawozdanie z działań 
podejmowanych przez Nadzór Wodny w Gostyninie na obszarze powiatu włocławskiego za 
rok 2019. 
Przechodzimy do ppkt c.  
Sprawozdawanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Gostyninie na obszarze 
powiatu włocławskiego za rok 2019 stanowi załącznik nr 9  do niniejszego protokołu.  

c. Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny 
w Inowrocławiu na obszarze powiatu  włocławskiego na rok 2019; 

Przewodniczący Rady -  i bardzo proszę Pana Wojciecha Rudzińskiego – Przewodniczącego 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie prac nad tym sprawozdaniem.  
Pan Wojciech Rudziński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – 
Szanowni Państwo, w dniu 2 października 2020 r. odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska podczas, którego komisja zapoznała się ze sprawozdaniem z działań 
podejmowanych przez Nadzór Wodny w Inowrocławiu na obszarze powiatu włocławskiego 
za rok 2019. Komisja bez dyskusji, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w 
sprawozdanie. Dziękuję.  
Przewodniczący Rady – dziękuję Panu Przewodniczącemu i zadaję to samo pytanie, czy ktoś 
z Państwa chciałby zabrać głos odnośnie tego sprawozdania? Nie widzę, nie słyszę sprzeciwu,  
to stwierdzam, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 21 października 2020 roku przyjęła 
Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Inowrocławiu na obszarze 
powiatu włocławskiego na rok 2019.  
Ppkt d.  
Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Inowrocławiu na obszarze 
powiatu  włocławskiego na rok 2019 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

d. Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodnego w Kole 
na obszarze powiatu włocławskiego za rok 2019; 

Przewodniczący Rady - otrzymaliście Państwo sprawozdanie z działań podejmowanych 
przez Nadzór Wodny w Kole na terenie Powiatu Włocławskiego w roku 2019. 
Bardzo proszę Pana Wojciecha Rudzińskiego – Przewodniczącego Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pan Wojciech Rudziński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – 
Szanowni Państwo, w dniu 2 października 2020 r. odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska, podczas którego komisja zapoznała się ze sprawozdaniem z działań 
podejmowanych przez Nadzór Wodny w Kole na obszarze powiatu włocławskiego za rok 
2019. Komisja bez dyskusji, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w sprawozdanie. 
Dziękuję.  
Przewodniczący Rady – dziękuję Panu Przewodniczącemu i pytam się Pań i Panów 
Radnych, czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Sprzeciwu nie słyszę, to 
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stwierdzam, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 21 października 2020 roku przyjęła 
Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Kole na obszarze powiatu 
włocławskiego za rok 2019. 
Przechodzimy do ppkt e.  
Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodnego w Kole na obszarze powiatu 
włocławskiego za rok 2019 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

e. Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Kutnie 
na obszarze powiatu włocławskiego za 2019 rok; 

Przewodniczący Rady – i poproszę bardzo proszę Pana Wojciecha Rudzińskiego – 
Przewodniczącego Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie prac nad 
sprawozdaniem.  
Pan Wojciech Rudziński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – 
Szanowni Państwo, w dniu 2 października 2020 r. odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska podczas, którego komisja zapoznała się ze sprawozdaniem z działań 
podejmowanych przez Nadzór Wodny w Kutnie na obszarze powiatu włocławskiego za rok 
2019. Komisja bez dyskusji, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w sprawozdanie. 
Dziękuję.  
Przewodniczący Rady dziękuję Panu Przewodniczącemu i pytam się Państwa czy ktoś 
z Państwa chciałby zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę, nie słyszę sprzeciw, to stwierdzam, 
że Rada Powiatu we Włocławku w dniu dzisiejszym, w dniu 21 października 2020 roku 
przyjęła Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Kutnie na obszarze 
powiatu włocławskiego za 2019 rok. 
I jeszcze mamy ppkt f.  
Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Kutnie na obszarze powiatu 
włocławskiego za 2019 rok stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

f. Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny we 
Włocławku na obszarze powiatu włocławskiego za rok 2019 

Przewodniczący Rady – i bardzo proszę Pana Wojciecha Rudzińskiego – Przewodniczącego 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pan Wojciech Rudziński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – 
Szanowni Państwo, w dniu 2 października 2020 r. odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa i 
Ochrony Środowiska podczas, którego komisja zapoznała się ze sprawozdaniem z działań 
podejmowanych przez Nadzór Wodny we Włocławku na obszarze powiatu włocławskiego za 
rok 2019. Komisja bez dyskusji, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w sprawozdanie. 
Dziękuję.  
Przewodniczący Rady - dziękuję Panu Przewodniczącemu i zadaję takie samo pytanie czy 
ktoś z Państwa chciałby zabrać głos  w sprawie Nadzoru Wodnego we Włocławku? Nie 
widzę, nie słyszę.  
To  stwierdzam, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 21 października 2020 roku przyjęła 
Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny we Włocławku na obszarze 
powiatu włocławskiego za rok 2019. 
Przechodzimy do punktu 7.  
Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny we Włocławku na obszarze 
powiatu włocławskiego za rok 2019  stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
 

7) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2020 roku.    

 
Przewodniczący Rady - Panie i Panowie Radni, projekt uchwały dotyczy zmiany 
przeznaczenia środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
w kwocie 642.561 zł na realizację zadań z zakresu rehabilitacji  społecznej w 2020 roku. 
Podział środków przedstawia załącznik do projektu uchwały.  Do projektu uchwały dołączona 
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jest, do wiadomości, opinia Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych we 
Włocławku. 
Czy kto z Państwa chciałby zabrać głos w tej sprawie? 
Nie widzę, jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to bardzo proszę o uzupełnienie paragrafu 3, 
gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty proszę wpisać dzisiejszą – 21 października 
2020 r.  
I przystępuję do procedury głosowania. 
Będę wyczytywał według kolejności alfabetycznej radnych z prośbą o podanie swojego głosu. 
Bardzo proszę Pana Jana Ambrożewicza – za 
Pan Mariusz Bladoszewski – za 
Pani Jadwiga Błaszkiewicz – za  
Pan Dawid Dalmann- za 
Pan Bogdan Domżalski – za 
Pan Jacek Jabłoński – za 
Pan Marek Jaskluski – za 
Pan Tomasz Jezierski – za 
Pan Włodzimierz Kaczmarek – za 
Pani Ewa Kończyńska – za  
Pani Anna Kozłowska – za 
Pan Jacek Ledzion – za 
Pan Karol Matusiak – za 
Pan Jerzy Pawłowski – za 
Pan Wojciech Rudziński – za  
Pan Grzegorz Śledziński – za 
Pan Roman Tomaszewski – za 
Pani Barbara Wałęsa – za 
Pan Zygmunt Wierzowiecki – za 
Pan Wojciech Zawidzki – za  
20 za, przeciw – 0 , wstrzymało się – 0. Mamy 20 obecnych na sali. Dziękuję bardzo.  
Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia  21 października 2020 r. zmieniająca uchwałę Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2020 roku została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniająca uchwałę Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2020 roku stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 
protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  21 października 2020 r. zmieniająca uchwałę 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2020 roku stanowi 
załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
 

8) Rozpatrzenie informacji Zarządu Powiatu we Włocławku o przebiegu wykonania 
budżetu Powiatu Włocławskiego za I półrocze 2020 roku oraz informacji 
o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2020 – 2027. 

 
Przewodniczący Rady - Panie i Panowie Radni, Zarząd Powiatu stosownie do przepisu art. 
266 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych przedstawił Radzie 
Powiatu informację o przebiegu wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2020 roku oraz 
informację o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej.  
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W materiałach otrzymaliście Państwo, do wiadomości, kserokopię uchwały nr 6/I/2020 
Składu Orzekającego nr 10 RIO w Bydgoszczy z dnia 1 września 2020 roku wyrażającą 
opinię o informacji  o przebiegu wykonania budżetu powiatu włocławskiego za pierwsze 
półrocze 2020 roku.  
Z uchwały wynika, że RIO pozytywnie zaopiniowała informację o przebiegu wykonania 
budżetu Powiatu Włocławskiego za I półrocze 2020 r.  
Bardzo proszę Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o przedstawienie 
prac nad projektem uchwały. 
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Panie Przewodniczący, 
Panie Starosto, Panie i Panowie Radni, Komisja Rewizyjna  na posiedzeniu w dniu 30 
września 2020 r.  analizowała projekt uchwały dotyczący przyjęcia informacji Zarządu 
Powiatu we Włocławku o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 
I półrocze 2020 roku oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027. 
Komisja jednogłośnie przyjęła projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady – bardzo dziękuję Pani przewodniczącej i teraz bardzo proszę Pana 
Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie 
prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Panie 
Przewodniczący, Panie Starosto, Panie i Panowie Radni, Komisja Budżetu i Finansów na 
posiedzeniu w dniu 2 października 2020 r.  analizowała projekt uchwały dotyczący przyjęcia 
informacji Zarządu Powiatu we Włocławku o przebiegu wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za I półrocze 2020 roku oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej 
prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027. 
Komisja jednogłośnie przyjęła projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady dziękuję Panu Przewodniczącemu i otwieram dyskusję, czy ktoś 
z  Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed 
rozpoczęciem procedury głosowania, proszę o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, 
gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty, proszę wpisać dzisiejszą datę – 21 
października 2020 r.  
Przystępuję do procedury głosowania. 
Bardzo proszę Pana Jana Ambrożewicza – za  
Pan Mariusz Bladoszewski – za 
Pani Jadwiga Błaszkiewicz – za  
Pan Dawid Dalmann- za 
Pan Bogdan Domżalski – za 
Pan Jacek Jabłoński – za 
Pan Marek Jaskluski – za 
Pan Tomasz Jezierski – za 
Pan Włodzimierz Kaczmarek – za 
Pani Ewa Kończyńska – za  
Pani Anna Kozłowska – za 
Pan Jacek Ledzion – za 
Pan Karol Matusiak – za 
Pan Jerzy Pawłowski – za 
Pan Wojciech Rudziński – za  
Pan Grzegorz Śledziński – za 
Pan Roman Tomaszewski – za 
Pani Barbara Wałęsa – za 
Pan Zygmunt Wierzowiecki – za 
Pan Wojciech Zawidzki – za  
20 za, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 21 października 2020 r. w sprawie przyjęcia informacji Zarządu Powiatu 
we Włocławku o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za I półrocze 2020 
roku oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2020 – 2027 została podjęta. 
Przechodzimy do punktu 9.  
 
Kserokopia uchwały nr 6/I/2020 Składu Orzekającego nr 10 RIO w Bydgoszczy z dnia 
1 września 2020 roku wyrażającą opinię o informacji  o przebiegu wykonania budżetu 
powiatu włocławskiego za pierwsze półrocze 2020 roku stanowi załącznik nr 18 do 
niniejszego protokołu.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyjęcia informacji Zarządu 
Powiatu we Włocławku o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 
I półrocze 2020 roku oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 stanowi załącznik nr 19 do niniejszego 
protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 października 2020 r. w sprawie przyjęcia 
informacji Zarządu Powiatu we Włocławku o przebiegu wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za I półrocze 2020 roku oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej 
prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 stanowi załącznik nr 20 do 
niniejszego protokołu.  
 

9) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020-2027 
wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 

 
Przewodniczący Rady - Panie i Panowie Radni, projekt uchwały dotyczy zmian 
w załączniku nr 1 i nr 2. W dniu dzisiejszych obrad otrzymaliście Państwo autopoprawkę 
wraz z tekstem jednolitym.  
Otwieram dyskusję nad projektem uchwały wraz z autopoprawką. Czy ktoś z Państwa 
chciałby zabrać głos? Nie widzę. To przed rozpoczęciem procedury głosowania, proszę 
o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały 
daty, proszę wpisać dzisiejszą datę – 21 października 2020 r. 
Przystępujemy do procedury głosowania uchwały wraz z autopoprawką. Kto jest za, przeciw 
lub się wstrzymał.  
Pan Jan Ambrożewicz – za 
Pan Mariusz Bladoszewski – za 
Pani Jadwiga Błaszkiewicz – za  
Pan Dawid Dalmann- za 
Pan Bogdan Domżalski – za 
Pan Jacek Jabłoński – za 
Pan Marek Jaskluski – za 
Pan Tomasz Jezierski – za 
Pan Włodzimierz Kaczmarek – za 
Pani Ewa Kończyńska – za  
Pani Anna Kozłowska – za 
Pan Jacek Ledzion – za 
Pan Karol Matusiak – za 
Pan Jerzy Pawłowski – za 
Pan Wojciech Rudziński – za  
Pan Grzegorz Śledziński – za 
Pan Roman Tomaszewski – za 
Pani Barbara Wałęsa – za 
Pan Zygmunt Wierzowiecki – za 
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Pan Wojciech Zawidzki – za  
Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
Radna Kończyńska czy trzeba w taki sposób głosować? Nie można podnieść ręki?  
Przewodniczący Rady jest taka procedura niestety. Na początku mówiłem, że niestety dzisiaj 
mamy inny kontekst działania, jest utrudniony. Statut obliguje nas do działania w ten sposób 
właśnie. Jest to trochę utrudnienie. Dziękuję bardzo dobrze idzie. Wydaje mi się, że nie jest 
źle.   
W związku z tym, na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała Rady 
Powiatu we Włocławku z dnia 21 października  2020 r. zmieniająca uchwałę  w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 
została podjęta.  
I przechodzimy do punktu 10.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  zmieniająca uchwałę  w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 stanowi 
załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 października  2020 r. zmieniająca uchwałę  
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2020 – 2027 stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
 

10) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 wraz z autopoprawką (tekst 
jednolity). 

 
Przewodniczący Rady - Panie i Panowie Radni, projekt uchwały dotyczy zmian 
w planie dochodów i wydatków na podstawie wniosków dysponentów środków budżetowych.  
W dniu dzisiejszych obrad otrzymaliście Państwo autopoprawkę wraz z tekstem jednolitym.  
Otwieram dyskusję nad projektem uchwały wraz z autopoprawką. 
Czy ktoś z Państwa chciałby? Pan Starosta Pan Roman Gołębiewski, proszę bardzo. 
Pan Roman Gołębiewski – Starosta Włocławski - panie przewodniczący, szanowni 
państwo pozwólcie dosłownie kilka słów o zmianach, które są proponowane. Na wstępie 
zanim przejdę do meritum, chciałem serdecznie podziękować, że dzisiejsza sesja odbywa się 
w takiej formie i w tak dużej frekwencji. Myślę, że to jest wyrazy naszej odpowiedzialności 
za powierzone nam działania w wielu aspektach, zarówno inwestycyjnych, społecznych 
i wielu innych rzeczach, które jako samorząd powiatu odpowiadamy. Cieszę się, że jako Rada 
Powiatu do obecnej trudnej sytuacji podchodzimy podobnie, jak pracownicy starostwa, 
naszych jednostek, ale także znakomita większość mieszkańców naszego powiatu,  że w tych 
nie da się ukryć, trudnych czasach staramy się pracować w miarę normalnie i realizować 
zadania, które mam nadzieję, pozytywnie wpływają na społeczeństwo naszej małej ojczyzny. 
Jeszcze raz serdecznie za to dziękuję. Jeśli chodzi o budżet, kilka ważnych zmian. Dlatego też 
poprosiliśmy odwołanie dzisiejszej sesji, w tym trybie nadzwyczajnym. Pierwsza 
i podstawowa rzecz, to wprowadzenia kolejnego projektu mającego na celu dofinansowanie 
domów pomocy społecznej działających na naszych terenie. Kolejne trzymiesięczny projekt 
tym razem finansowany ze środków ministerialnych mających na celu dwa podstawowe 
aspekty przede wszystkim wypłatę dodatków dla pracowników zajmujących się 
pensjonariuszami przez kolejne 3 miesiące, wrzesień, październik, listopad. Ale ten projekt 
pozwoli także na zakup środków ochronnych wyposażenia dla tych jednostek. Kwota ponad 
1.000.000 zł na wszystkich naszych DPS. Dla państwa poglądu dodatek do wynagrodzenia 
kwota 1450 zł brutto brutto. Podobna kwota miesięcznie przeznaczona na jednego 
pracownika na zakup wyposażenia i środków ochronnych. Jeśli jesteśmy przy temacie dps-
ów, przeznaczamy także jako samorząd powiatu dodatkowe środki dla DPS Wilkowiczkach 
w kwocie ponad 50.000 zł. Środki pozyskane przez nas będą od wojewody kujawsko-
pomorskiego za prowadzenie w tym DPS - ie obiektów kwarantanny, w tym  bardzo trudnym 
ostatnim czasie. Przez zarząd zostało zaproponowane i zaakceptowane wniosek pani dyrektor, 
aby te środki przeznaczyć na dodatkowe wynagrodzenie osób najbardziej zaangażowanych 
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w pracę w ostatnim dniu. Przede wszystkim z myślą o osobach, które w DPS – ie poddały się 
kwarantannie i pracy w tym czasie przebywały w tej jednostce 24 na dobę, 24 godziny na 
dobę, przez 10 dni opiekowały się pensjonariuszami. Uważam to za działanie słuszne  i 
prawidłowe z naszej strony. Także cieszę się, że Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, nasz 
samorząd wnioskował o kolejny ten projekt i kolejny raz te dodatki trafią.  Cieszę się, że 
także znajdują się dodatkowe środki dla tych jednostek w tych trudnych czasach. Mam 
nadzieję, że podobna sytuacja jaka miała miejsce w Wilkowiczkach nie będzie miała miejsca 
w kolejnych naszych jednostkach. Cieszę się, że w tej jednostce, kończę już ten temat, w 
cudzysłowie, wychodzimy na prostą. Pozostało 6 osób, które uważane są jeszcze za osoby 
zakażone. Wszystko wskazuje na to, że do końca tygodnia zostaną uznane jako ozdrowieńcy. 
Wracają także osoby, które były hospitalizowane w szpitalach. Także serdeczne 
podziękowania z mojej strony dla pani dyrektor, dla wszystkich pracowników, dla  służb 
Starostwa, Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, ale także i dla wojewody kujawsko-
pomorskiego, instytucji rządowych, że wspólnie się w tym czasie wspieraliśmy  i ten trudny 
okres w tej naszej jednostce przyszliśmy. Jeśli chodzi o kolejne zmiany, ważne, budżetowe, 
wprowadzamy kolejne środki zewnętrzne na przebudowę dróg. Bardzo cieszę się, że ziścił się 
scenariusz, o której mówiłem i że w tym roku powiat włocławski uzyskał, już mogę to 
powiedzieć, dofinansowanie na 5 zadań drogowych, które są wykonywane. Cztery zadania 
inwestycyjne, jedno remontowe. Dzisiaj wprowadzamy środki środki na wykonaną drogę 
Wiktorowo – Zgłowiączka, którą odbieraliśmy w miesiącu sierpniu, ale także na drogę ulica 
Kazimierza Wielkiego w Kowalu. Łącznie kwota blisko 2 milionów zł środków  
zewnętrznych na te dwie drogi. Dla państwa w ogóle to powiem że powiat włocławski w tym 
roku pozyskał  z Funduszu Dróg Samorządowych blisko 9 i pół miliona złotych, co jest 
absolutnym rekordem zarówno w ilości dróg, jak i  bezpośredniej kwoty dofinansowania. 
Został ogłoszony dodatkowy nabór przez wojewodę kujawsko-pomorskiego na zadania 
tegoroczne, także będziemy próbować aplikować jeszcze o już nie tak duże środki, ale każde 
środki są ważne na remont wykonany w gminie Choceń. Mam nadzieję, że uda nam się te 
środki zrefundować. Choć zdaję sobie sprawę, że pozostałe środki w ramach oszczędności są 
bardzo małe a samorządów w województwie kujawsko-pomorskim bardzo dużo, zarówno 
gminnych i powiatowych. I tutaj   zainteresowanie tym konkursem będzie ogromne, co nie 
znaczy, że nie powinniśmy próbować. Dokonujemy także zmian budżetowych mających na 
celu zapewnienie podpisania umów na opracowanie dokumentacji projektowej na trzy odcinki 
dróg, czwarty odcinek drogi z Boniewa do Izbicy, droga w gminie Kowal  do strefy 
ekonomiczne a także największe zadanie przebudowę drogi Modlibórz -  Kłóbka – Chodecz. 
W wyniku dwukrotnie przeprowadzonego postępowania przetargowego okazało się, że oferty 
w obecnym czasie na dokumentację projektową są dużo wyższe faktycznie, praktycznie dwa  
razy wyższe niż zakładaliśmy w budżecie. Nie mamy czasu tutaj na czekanie i to dwukrotne 
ogłoszenie tego przetargu. Pokazuje także to, że to są w tej chwili realne ceny, które na rynku 
funkcjonują w związku z tym z tą dużą ilością w mojej ocenie dróg, która w samorządach się 
wykonuje. Dlatego też w wieloletniej prognozie finansowej musimy przeznaczyć kwoty, 
w przyszłym roku o blisko 190 000 zł większe niż zakładaliśmy na te trzy zadania 
projektowe. W mojej ocenie bardzo słuszne działanie proszę o poparcie tego nie mamy 
wyjścia jeśli chcemy w przyszłym roku choć gotowi dokumentacyjnie z aplikowaniem 
o kolejne środki zewnętrzne. Jeśli chodzi o inne zmiany, to także zwiększamy środki 
finansowe, zarówno w tym roku, jak i pozwolimy panu dyrektorowi jako zarząd, do 
zaciągnięcia większego zobowiązania finansowego na zimowe utrzymanie dróg. Także w tym 
aspekcie oferty w tym roku są minimalnie wyższe. Szacujemy, że w całym powiedzmy 
sezonie ta kwota nie powinna być wyższa łącznie niż 150 000 zł. Natomiast, aby już być 
gotowym listopadzie do ewentualnego działania te środki w dniu dzisiejszym proszę, abyśmy 
zabezpieczyli. Podzieliliśmy nasz teren, ten który pozostał do zamówienia publicznego na 
6 części, na 3 wpłynęło oferty na 3 będziemy powtarzać zamówienie, czy to w formie 
przetargu nieograniczonego  czy negocjacji, bo na to pozwala nam prawo. Na te trzy części 
kwoty są wyższe o 44 000 zł niż były w roku poprzednim. Najniższe oferty natomiast nie 
wiemy jakie te oferty będą na pozostałe trzy części, dlatego też zabezpieczamy się 
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zwiększeniem tych środków, aby w miesiącu październiku na początku listopada te umowy 
ewentualnie móc podpisać.  Jeśli chodzi całościowo o budżet powiatu, to w mojej ocenie ma 
on się dobrze i myślę, że obrazowo mogę powiedzieć,  że na pewno po roku bieżącym 
pozostaną dość duże wolne środki, mimo tego, że dzięki temu że w tej chwili zadania 
inwestycyjne planowane przez powiat do wykonania w tym roku jest to ponad 40 000 000 zł. 
Kwota praktycznie dwa  razy wyższa niż była realizowana w latach poprzednich. Te wolne 
środki pozostaną, ile ich pozostanie na chwilę obecną trudno powiedzieć, bo nikt, znaczy 
wszyscy myślę zdajemy sobie tutaj sprawę, że te ubytki we wpływach z PIT-u pewne są. Na 
tę  chwilę jest około 7% kwotowo, jest to kwota około 1 000 000 zł. Trudno powiedzieć,  jak 
zareaguje gospodarka, zarówno krajowe, jak i nasza lokalna w ostatnich miesiącach tego roku 
przez wprowadzenie tych obostrzeń, ile jeszcze  tych strat będziemy mieli. Mam nadzieję, że 
ta kwota już za dużo nie wzrośnie, tym bardziej się cieszę, że ta sytuacja finansowa tak 
wygląda, jak wygląda, mimo tej sytuacji. Podstawowy wpływ na to wpływu oczywiście ma 
pozyskiwanie środków zewnętrznych z prze najróżniejszych źródeł, których tu wielokrotnie 
mówiłem, Fundusz Dróg Samorządowych, Regionalny Program Operacyjny Województwa 
Kujawsko-Pomorskiego, środki ministerialne, projekty miękkie, w których też są   częściowo 
zadania inwestycyjne, Fundusz Inwestycji Lokalnych, który był stworzony na uzupełnienie 
ubytków w PIT. Cieszę się, że dzięki odwadze państwa, zarządu tak duże inwestycje w roku 
zaplanowaliśmy i te środki tak się uzupełniły. Czekamy na rozstrzygnięcie transzy Funduszu 
Inwestycji Lokalnych, tej październikowej, gdzie aplikowaliśmy o środki na budowę 
Powiatowego Centrum Zdrowia na przyszły rok. Otrzymaliśmy, kończąc już wypowiedź, 
także wskaźniki już na rok przyszły. Cieszę się, że dzięki naszemu wspólnemu działaniu są 
wyższe kwoty subwencji, przede wszystkim subwencji oświatowej o blisko 1 000 000 zł. Ta 
praca nad właściwym naborem daje efekty, ale także wzrosły nam pozostałe subwencje 
o blisko 2 000 000 zł. Jest to wynik przede wszystkim tej naszej ofensywy inwestycyjnej. 
Serdecznie państwu za to dziękuję. Także wskaźnik PIT jest wyższy, ale tutaj to już będzie 
decydować sytuacja epidemiczna. Odbicie się gospodarki, jaka w przyszłym roku, zarówno 
na świecie , w Polsce i w naszym regionie będzie funkcjonować. Także od szczegółu do ogółu 
budżet powiatu ma się dobrze. Jest rekordowy pod każdym względem tym roku i myślę, że 
mam nadzieję, że do ubytki w PIT nie będą duże i naprawdę te wolne środki na koniec roku 
będą w dość dłużej w kwocie. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący Rady - dziękuję bardzo panu staroście, czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze 
zabrać głos? Nie widzę.  Bardzo proszę Pan Marek Jaskulski. Na start proszę nacisnąć, start.   
Radny Marek Jaskulski  - Wysoka Rado, Panie Starosto, ponieważ akurat był poruszany 
tutaj na samym początku problem DPS-ów, gdzie nie tylko moim zdaniem, ale zdaniem ludzi 
mądrzejszych i to co się dzieje w kraju potwierdza to jedno z głównych niebezpieczeństw 
panoszenia  się, rozprzestrzeniania się tej inwazji tej choroby, bardzo dobrze się dzieje, bo 
obawialiśmy się i tam też pytałem co będzie, jak się to rozwinie, że te środki tu podał pan 
wielkość 1400 bodajże brutto. Daj Boże, żeby pandemia sfolgowała, ograniczyła się, to 
myślę, że nastąpi. Czy,  bo temat jest złożony. Czy w budżetach tych placówek, a mamy ich 
4   lub ewentualnie w naszym budżecie powiatu mamy środki, żeby nagle ci ludzie twardo nie 
wylądowali na nie wiele wyższej płacy, jak minimalna krajowa, bo takie były. Oczywiście  
problem jest złożony i od lat, i nam się tego nie udało do końca, próbowaliśmy zrealizować 
i teraz przez te 2 lata, to niezła się problem. Czy nie należałoby pewnych środków 
zabezpieczyć, bo pracują tam fachowcy. Jest to praca trudna, trzeba mieć do tego  
predyspozycje i powołanie. No żeby wówczas nagle tam się nie zrobił problem, że ci ludzie 
nam odejdą u nas do innych firm czy za granicę, bo chętnie tam biorą opiekunów, 
szczególnie. Moim zdaniem należałoby się zastanowić nad przygotowaniem pewnych 
pieniążków. Czy w budżetach na tych jednostek, to nie będzie też łatwe, bo automatycznie 
skoczy kwota jednostkowa za jednego zatrudnionego i raptownie te budżety wzrosną. 
Należałoby się  zastanowić nad pewnymi pieniędzmi dla tych ludzi, żeby zarabiali wówczas 
no nieco więcej, czy trochę więcej niż minimalna krajowa, a nie nieco więcej. Dziękuję. 
Przewodniczący Rady  - stop i pan starosta start, proszę bardzo. No się zablokujesz stop 
musisz wcisnąć.  
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Starosta Włocławski  - panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, Wydaje mi się, że 
odpowiadałem na to pytanie na poprzednich dwóch sesjach, odpowiem na nie jeszcze raz. Od 
momentu, kiedy odpowiadamy za powiat włocławski, ja jako starosta, zarząd jako zarząd, 
pewna grupa osób, bo to nie jest żadną tajemnicą, zostały wprowadzone podwyżki dla 
pracowników wszystkich naszych jednostek, nie tylko DPS. W pierwszym roku 400 zł na 
etat, w drugim roku 300 zł na etat, czyli w tym roku bieżącym. W przyszłym roku, 
z ostrożności, trudnego czasu, który nas dotyczy, planujemy dla wszystkich naszych 
pracowników starostwa jak i jednostek organizacyjnych,  podwyżki w wysokości 200 zł.  
zobaczymy to o czym mówiłem wcześniej o jakich pieniądzach będziemy mogli realizować. 
Także myślę, że to jest odpowiedź na to pytanie, że odpowiadają przez dwa  lata 
przeznaczyliśmy wyższe środki na podwyżki niż nasi poprzednicy przez całe cztery lata 
zeszłej kadencji. Oprócz tego tak jak mówię, staramy się wspierać te jednostki w każdy 
możliwy sposób. Dowodem są na to dwa te wnioski, które przez nas są realizowane, 
trzymiesięczne realizowany z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Kujawsko-Pomorskiego. Przez trzy miesiące pracownicy otrzymywali dodatki, dzisiaj 
wprowadzamy projekt ministerialny, gdzie te dodatki będą  wprowadzane. Myślę, że mogę 
już dzisiaj powiedzieć że przykład Wilkowiczek, przede wszystkim dzięki pracy tych osób, 
pokazał, że potrafimy zebrać w tej trudnej sytuacji. Jednostka w tym trudnym czasie była 
wspierana zarówno ze środków Wojewody Kujawsko-Pomorskiego, ze środków budżetu 
powiatu, zarządzania kryzysowego. Na żadną rzecz w żadnym momencie finansów nie 
zabrakło i nie było problemu, aby któraś prośba zarządzających jednostką nie była spełniona, 
zarówno w wyposażeniu, zatrudnieniu lekarza. Wyszedłem także z propozycją 
o przeznaczeniu tych środków, o których mówię, za kwarantannę, które równie dobrze 
mogliśmy przeznaczać na zakupy,   zrefinansować zakupy wyposażenia,  aby przeznaczyć te 
środki dla pracowników. Także myślę, że priorytetem dla nas jest dbałość o naszych 
pracowników, o to, aby czuli się dowartościowani. Oczywiście można powiedzieć, że zawsze 
można więcej, ale myślę, że robimy tutaj wszystko, aby te sprawy były załatwione w sposób 
należyty. Te liczby myślę, że nie kłamią i zaangażowanie na środki zewnętrzne, to co pan 
radny powiedział, oczywiście też musimy to robić w granicach rozsądku, bo w pewnym 
momencie spowodowałoby to wzrost kosztów utrzymania tych jednostek i płacenia 
należności przez samorządy gmin i przez samych zainteresowanych. Także myślę, że mamy 
tutaj zdroworozsądkowe podejście pozytywne. Myślę, że jesteśmy jednym z nielicznych 
samorządów, który w tym trudnym czasie, jakim jest rok obecny, jaki zapowiada się rok 
przyszły zrealizować i planuję zrealizować podwyżki dla jednostek, dla wszystkich 
pracowników jednostek przez nas nadzorowanych. A myślę, że tutaj śmiało mogę 
zadeklarować z pełną odpowiedzialnością, że jeśli coś by, odpukać w niemalowane, działo się 
złego w kolejnej i z naszych jednostek, nigdy środków na zabezpieczenie tej sytuacji 
w budżecie powiatu włocławskiego nie zabraknie i jak to było do tej pory, i deklaruje to 
w przyszłości. Zawsze o to będę prosił zarząd i radę, aby te środki się znajdowały. Bo tak  jak 
pokazuje to przykład Wilkowiczek życie jest bezcenne i to są podstawowe rzeczy, które 
powinniśmy zabezpieczać i tak samo będziemy postępować przy ewentualnych kolejnych 
przypadkach. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący Rady   dziękuję bardzo.  Czy jeszcze ktoś z państwa chciałby? Nie widzę. 
To przystępujemy do procedury głosowania, uchwalamy budżet powiatu włocławskiego na 
rok 2020 wraz z autopoprawką. I głosujemy, zaczynamy od pana Jan Ambrożewicza – 
wicestarosty – za 
Pan Mariusz Bladoszewski – za 
Pani Jadwiga Błaszkiewicz – za  
Pan Dawid Dalmann- za 
Pan Bogdan Domżalski – za 
Pan Jacek Jabłoński – za 
Pan Marek Jaskluski – za 
Pan Tomasz Jezierski – za 
Pan Włodzimierz Kaczmarek – za 
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Pani Ewa Kończyńska – za  
Pani Anna Kozłowska – za 
Pan Jacek Ledzion – za 
Pan Karol Matusiak – za 
Pan Jerzy Pawłowski – za 
Pan Wojciech Rudziński – za  
Pan Grzegorz Śledziński – za 
Pan Roman Tomaszewski – za 
Pani Barbara Wałęsa – za 
Pan Zygmunt Wierzowiecki – za 
Pan Wojciech Zawidzki – za  
Dziękuję bardzo, 20 „za” czyli jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia  21 października  2020 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 została podjęta. 
Przechodzimy do punktu 11. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 stanowi załącznik nr 25 do niniejszego 
protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  21 października  2020 roku zmieniająca 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 stanowi 
załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  
 
 

11) Informacja Starosty Włocławskiego uwzględniająca wyniki analizy danych 
zawartych w oświadczeniach majątkowych składanych w każdym roku przez 
osoby do tego zobowiązane za rok miniony oraz analizy danych zawartych 
w oświadczeniach majątkowych złożonych w ciągu roku, w innych terminach, 
w związku ze zdarzeniami, z których wynika obowiązek złożenia oświadczenia 
majątkowego.  

 
Przewodniczący Rady  - Szanowni Państwo, przedłożona Państwu informacja dotyczy 
analizy oświadczeń majątkowych złożonych do Starosty Włocławskiego przez członków 
zarządu powiatu, sekretarza powiatu, skarbnika powiatu, kierowników jednostek 
organizacyjnych powiatu, osoby zarządzające i członków organu zarządzającego powiatową 
osobą prawną oraz osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu starosty.  
Otwieram dyskusję nad przedłożoną informacją. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? 
Nie widzę, jeżeli nie usłyszę głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu nie słyszę, to stwierdzam, że 
Rada Powiatu przyjęła w dniu 21 października 2020 roku przyjęła  Informację Starosty 
Włocławskiego uwzględniającą wyniki analizy danych zawartych w oświadczeniach 
majątkowych składanych w każdym roku przez osoby do tego zobowiązane za rok miniony 
oraz analizy danych zawartych w oświadczeniach majątkowych złożonych w ciągu roku, 
w innych terminach, w związku ze zdarzeniami, z których wynika obowiązek złożenia 
oświadczenia majątkowego.  
Przechodzimy do punktu 12. 
Informacja Starosty Włocławskiego uwzględniająca wyniki analizy danych zawartych 
w oświadczeniach majątkowych składanych w każdym roku przez osoby do tego 
zobowiązane za rok miniony oraz analizy danych zawartych w oświadczeniach majątkowych 
złożonych w ciągu roku, w innych terminach, w związku ze zdarzeniami, z których wynika 
obowiązek złożenia oświadczenia majątkowego stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 
protokołu.  
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12) Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku dotycząca analizy 
oświadczeń majątkowych złożonych w 2020 r. przez radnych Rady Powiatu we 
Włocławku.  

 
Przewodniczący Rady - Panie i Panowie Radni, zgodnie z dyspozycją art. 25 c ust. 1 ustawy 
z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym radni powiatu zostali zobowiązani do 
złożenia oświadczenia o swoim stanie majątkowym. Przewodniczący Rady, jako podmiot 
dokonujący analizy oświadczeń majątkowych, został zobowiązany do przedstawienia Radzie 
Powiatu informacji o: 
1) osobach, które nie złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po terminie, 
2) nieprawidłowościach stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych  wraz 
z ich opisem i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia, 
3) działaniach podjętych w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych 
oświadczeniach majątkowych. 
Szanowni Państwo, dokonałem analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych 
Rady Powiatu we Włocławku w roku 2020.  
Analizując treść oświadczenia, poddałem badaniu wszystkie dane dotyczące: poszczególnych 
składników, dochodów, zobowiązań lub wierzytelności pieniężnych oraz porównałem 
złożone oświadczenie majątkowe i kopię PIT z poprzednimi oświadczeniami i kopią PIT.  
Sprawdziłem  również, czy każda z rubryk została wypełniona w sposób zupełny i czy osoba 
składająca oświadczenie dopełniła obowiązku zgodnie z wymogami zachowania staranności 
oraz czy została wyraźnie określona przynależność poszczególnych składników majątkowych, 
dochodów i zobowiązań do majątku odrębnego i majątku wspólnego małżonków.   
Panie i Panowie Radni czy macie uwagi, pytania do przedłożonej informacji? Nie widzę.  
Jeżeli nie usłyszę głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu nie słyszę, to stwierdzam, że Rada 
Powiatu w dniu dzisiejszym, tj. w dniu 21 października 2020 roku przyjęła Informację 
Przewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku dotyczącą analizy oświadczeń majątkowych 
złożonych w 2020 r. przez radnych Rady Powiatu we Włocławku.   
Przechodzimy do punktu 13.  
Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku dotycząca analizy oświadczeń 
majątkowych złożonych w 2020 r. przez radnych Rady Powiatu we Włocławku stanowi 
załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
 

13) Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady - Panie i Panowie radni przypominam, że w ramach realizacji tego 
punktu mogą być wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia 
radnych. Przypominam, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do 
przewodniczącego rady, który przekazuje je niezwłocznie staroście.  
Panie i Panowie radni czy ktoś z radnych chce wygłosić lub złożyć na piśmie do protokołu 
oświadczenie? Nie widzę. Przechodzimy do punktu 14 zamknięcie. Proszę bardzo Pan 
Wojciech Rudziński.  
Radny Wojciech Rudziński - Panie Przewodniczący wnioskuję, proszę, aby sesje  
rozpoczynały się troszeczkę później np. o godz. 13:00 ewentualnie 12:00. Uzasadniam tym, 
że łatwiej zorganizować sobie dzień w pracy i  dwa większość z nas pracuje radnych i łatwiej 
jest się zwolnić pod koniec dnia pracy, bo to nie dezorganizuje,  niż w środku. Bo czasem 
bywają o 12:00 i o pierwszej i żeby tak to utrzymać. Z panem już rozmawiałem i proszę 
jeszcze raz. Dziękuję. 
Przewodniczący Rady dziękuję. Czy ktoś z państwa chciałby coś powiedzieć, Pani Ewa 
Kończyńska proszę bardzo. Pan wyłączył stop? 
Radna Ewa Kończyńska  to w ramach jeszcze 13 punktu oświadczenia i wnioski. Dziękuję 
bardzo, że pan starosta w związku z moimi  dwoma wioskami zareagował. Z tym, że 
chciałabym tutaj może jeszcze pociągnąć ten temat, żeby on gdzieś nie umknął. 
W odpowiedzi czytałam, że ja wnosiłam do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych lub do 
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prokuratury a ja chciałabym, żeby to nie było lub i prokuratury, żeby też tą wiadomość tam 
przekazać, ten mój wniosek. To dotyczy pierwszego. A drugi wniosek odnośnie nasadzeń 
drzew, no to ja wiem o tym, że nadleśnictwa i leśnictwa są, zarządy lasów są od tego żeby 
nasadzenia robić, ale nie chodziło też żeby wejść w taką współpracę, żeby na nie terenach 
leśnych tylko na nieużytkach  dotyczących powiatu, czyli w miejscach gdzie są nieużytki, 
należą do powiatu i żeby w tych miejscach we współpracy z nadleśnictwem czy  leśnictwem 
i szkołami żeby te nasadzenia robić. Więc po prostu chciałabym to sprostować i związku 
z powyższym, aha jeszcze miał na samym początku powiedzieć, że dobrze, że to się zdarzyło 
te odpowiedzi 19 i 20, ale mogły być wcześniej napisane. W każdym bądź razie będę czekała 
cierpliwie do następnej sesji co się dzieje w tym temacie i bym prosiła, żeby poczynić takie 
starania, żeby no te wnioski nie były tylko na papierze, tylko żeby jakoś tam dalej 
prowadzone i realizowane. Także liczę na odpowiedzi z tych jednostek wszystkich i jeszcze 
też zobowiązuje starostę żeby no nie wiem swoimi  służbami zorientował się gdzie na terenie 
nieużytków powiatu włocławskiego można te nasadzenia robić,  bo to nie tylko na terenach 
leśnych, bo na terenach leśnych jest od tego zarząd lasów i zarząd  generalny Lasów 
Państwowych, ale żebyśmy my na naszych terenach jeszcze to zrobili. Także bym prosiła 
jeszcze o pociągnięcie tych tematu moich dalej. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący Rady dziękuję bardzo. Wracając  do wniosku pana radnego Wojciecha 
Rudzińskiego  czy ktoś z państwa chciałby zająć głos, czy się państwo przychylacie   do 
późniejszych godzin? Czy komuś nie wiem żeby znowu na innych sesjach nie było, że komuś 
jest za późno. W związku z tym chciałbym usłyszeć, nie będziemy tego głosować, ale tak 
możemy ktoś wyrazić swoje obawy czy się przychylacie się państwo do późniejszych godzin? 
Na którą 15:00 ? 18:00 ? Tak, ale nasi pracownicy pracują więc nie ja myślę że możemy robić 
sesję we wtorki. Bo nasi pracownicy pracują do 17:00 i w związku z tym jedynie to podlega. 
Czy panu wtorek pasuje? 
Radna Anna Kozłowska mi wtorek nie pasuje.  
Przewodniczący Rady w sobotę albo niedzielę, ja organizuję sesję w ten sposób, że 
w zależności od ilości punktów rozpatrywanych, przewiduję, jak długo może trwać, dlatego 
nieraz jest wcześniej, nieraz jest później, ale wezmę pod uwagę głos pana Wojciecha 
Rudzińskiego, żeby dopasować, żeby czasowo żeby wszystkim dopasować. Jestem otwarty na 
każdą propozycję.  Dobrze, dziękuję bardzo czy są jeszcze jakieś punkty ? Pani Ewa 
Konczyńska proszę bardzo. 
Radna Ewa Konczyńska  to jest drugi temat. Chciałam powiedzieć na temat otaczających 
nas  warunków i tej pandemii, że dopóty dzban wodę nosi dopóki się ucho nie urwie A nasza 
odpowiedzialność powinna polegać na tym, troszkę się nie zgadzam tutaj z opinią pana 
starostą,  dobrze że wszyscy pracują, ale odpowiedzialność polega na tym, jedyna jedyna 
rzecz, która nam została, jedyna rzecz żeby się ratować dystans i odpowiedzialność, 
i rozsądek, dystans i. Bo nie wiem, ale gdyby pan starosta zrobił testy pracownikom 
wszystkim to by chyba jednak musiał urząd zamknąć. Natomiast jeden zarazi się tym i będzie 
jeszcze żył ileś tam lat, ale jeden może się zarazić i nie przeżyć tego. Tak jak obserwujemy 
wszędzie i umierają i lekarzy, i pielęgniarki, i sportowcy. Także dystans i odpowiedzialność. 
Apeluję do wszystkich a zwłaszcza my żebyśmy przekazywali otoczeniu. Bo no wkradło się 
coś takiego, że nikt nie wierzy w to, że tego nie ma a to niestety jest i naprawdę no to 
minimum odległość, maseczki i dezynfekcja. No po prostu nic  innego nam nie zostało, bo 
jeżeli już nas któregoś z nas trafi, a może na przykład trafić jutro czy pojutrze no to dopiero 
wtedy się otrząśniemy  wszyscy. Także przestrzegam, obserwuję co się dzieje. Już 
praktycznie ten wirus jest wszędzie, teraz tylko kto przeżyje, tak. Także zwracam na to 
uwagę. Dziękuję.  
Przewodniczący Rady  dziękuję pani Ewie Kończyńskiej za pożyteczne rady, proszę się do 
tego stosować nie  można tego bagatelizować.  
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14) Zamknięcie XXII  Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  

 
Przewodniczący Rady a ja,  aby obniżyć czas spotykania się w skupisku, przechodzę do 
punktu 14 i zamykam dnia 21 października 2020 r. o godzinie 12:16 XXII sesję Rady Powiatu 
we Włocławku i dziękuję państwu bardzo za udział, życzę zdrowia i szczęścia. 
  

 
Przewodniczący Rady   

  
Zygmunt Stanisław Wierzowiecki   

  
  

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego we Włocławku protokołowały: 
 1) Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska ………….  
2) Marta Grzegórska ………………………………. 
  
 


